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 § 66 Dnr  
 
 

Förvaltningen informerar 
Anna Reinhardt, förvaltningschef informerar om följande:  
1. Förfrågningar från partier om besök från förvaltningens tjänstepersoner. 
2. Wall Street – festivalen  
3. Badande ungdom 

 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag:  

 
 
 
  



Varbergs kommun Sammanträdesprotokoll  
Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott 2023-11-16 3 
   

 
  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

 

 
 § 67 Dnr KFN 2023/0041 
 
 

Månadsrapport januari-oktober 2023 
Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kultur- och fritidsnämnden besluta 

1. godkänna månadsrapporten för januari-oktober 2023 enligt 
förvaltningens förslag och översända den till kommunstyrelsen.  

 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
Systematisk uppföljning och analys är en central och viktig del i 
styrmodellen. Varje nämnd och bolag ansvarar för att regelbundet och 
systematiskt följa upp den egna verksamheten utifrån mål och resultat, 
kvalitet, ekonomi och personal. Enligt Anvisning för uppföljning 2023 sker 
gemensam uppföljning vid fem tillfällen per år; månadsrapport efter 
februari och oktober, tertialrapport efter april, delårsrapport efter augusti 
och årsredovisning efter årsslutet. Utöver den gemensamma uppföljningen 
har även kultur- och fritidsnämnden även en månadsrapport efter 
november månad.  
 
Det här ärendet beskriver bland vilka budgetförändringar som skett sedan 
kommunfullmäktiges beslut om budget för 2023 samt innehåller en analys 
av drift- och investeringsutfall med tillhörande prognos.  
 
 
Beslutsunderlag 
Bilaga 1: Beslutsförslag Månadsrapport januari-oktober 2023 
Bilaga 2: Månadsrapport januari-oktober 2023 
 
 
Övervägande 
Senaste året har det varit stort fokus på mediakostnaderna (el, värme och 
vatten) i rapporterna. Det beror på att energipriserna stigit kraftigt och 
därigenom haft en stor påverkan på nämndens ekonomi. Nämnden ansvar 
för ett flertal energikrävande anläggningar vilket medverkat till fokus på 
frågan. Servicenämnden och kommunstyrelsen har, som tidigare nämnts, 
kommit överens om att inte fördela ut de ökade mediakostnaderna till 
nämnderna under 2023. Kommunens avvikelse för media kommer därför 
hanteras inom servicenämndens budget vilket är positivt för kultur- och 
fritidsnämnden då prognosen var negativ vid avstämningen i våras.  
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
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 § 68 Dnr KFN 2023/0178 
 
 

Avtal angående finansiering av 
arenaanpassningar Påskbergsvallen 
Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kultur- och fritidsnämnden besluta: 
1. godkänna avtalsförslaget och ge förvaltningschefen i uppdrag att teckna 

avtal med Varbergs BoÍS för perioden 2023-2042. 
 
 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
Varbergs BoIS kvalificerades för spel i Allsvenskan tack vare sina resultat 
under fotbollssäsongen 2019. För att kunna spela matcher på 
Påskbergsvallen, som är den kommunala huvudarenan för elitfotboll och 
hemmaarenan för Varbergs Bois, måste arenan uppfylla Svenska 
fotbollsförbundets (SvFF) krav. För att identifiera och beskriva de åtgärder 
som krävdes för att godkänna Påskbergsvallen enligt dessa krav 
genomförde kommunen, i samarbete med föreningen, en förstudie som 
resulterade i en förstudierapport som är daterad den 11 december 2019. 

I förstudierapporten föreslogs att arenaanpassningar skulle genomföras i 
två etapper. Kommunfullmäktige tog den 21 januari 2020 beslutet att 
genomföra dessa anpassningar enligt förstudierapporten, under 
förutsättning att Varbergs Bois skulle finansiera större delen av de extra 
kostnaderna som dessa anpassningar medförde.  

Åtgärderna som ingick i etapp 1 enligt förstudierapporten blev klara inför 
säsongsstarten 2020. Vissa av åtgärderna som var planerade i etapp 2 har 
genomförts inför säsongsstarten 2023, och de återstående åtgärderna 
kommer att slutföras inför säsongsstarten 2024. 

2022-08-01 upprättades en avsiktsförklaring där Varbergs BoIS godkänner 
att teckna ett särskilt avtal med Varbergs kommunen avseende 
arenaanpassningarna. Avsikten är att 75% av tillkommande drift-och 
kapitalkostnader finansieras av föreningen vid spel i Allsvenskan och 37,5% 
i spel i Superettan. 

 
Kultur- och fritidsförvaltningen har under 2023 tagit fram ett avtalsutkast 
som skickats över till Varbergs BoIS för översyn. Ett möte har genomförts 
efter föreningens översyn och parterna är muntligen överens om innehållet 
i avtalet.   

Syftet med avtalet är alltså att formalisera en överenskommelse mellan 
parterna (Kommunen och Föreningen), genom vilket Varbergs BoIS 
kompenserar kommunen för de ökade kostnader som arenaanpassningarna 
medfört. 
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Beslutsunderlag 
Bilaga 1 – Beslutsförslag angående avtal finansiering av arenaanpassningar 
Påskbergsvallen  
 
Bilaga 2 – Avtal angående finansiering av arenaanpassningar 
Påskbergsvallen 
 
Bilaga 3 – Avsiktsförklaring arenaanpassning 2022-08-01 
 
Övervägande 
Avtalet reglerar relationen mellan kultur- och fritidsnämnden och 
föreningen med preciserad kostnad för 2023. Föreningens ersättning till 
kommunen avseende år 2024 och framåt ska fastställas i ett tillägg till det 
här avtalet så snart alla arenaanpassningarna genomförts och 
kapitalkostnaderna är fastställda. Preliminära siffror visar på att den ökade 
drift- och kapitalkostnaden för arenaanpassningarna väntas landa på ca 
5 000 tkr/år när allt är klart.   
 
Att avtalet tecknas över en tjugoårsperiod beror på att den genomsnittliga 
avskrivningstiden för arenapassningarna förväntas uppgå till 20 år. En 
annan anledning är också att Sparbanksstiftelsen investeringsbidrag på 
12 000 tkr ska minska föreningens ersättning till kommunen med 600 tkr 
årligen under 20 år.   
 
Om föreningen spelar i lägre serier än Superettan ska den ersättningen som 
föreningen ska betala till kommunen förhandlas särskilt.  
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
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 § 69 Dnr KFN 2023/0165 
 
 

Lokalrevision KFN 2023 
Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kultur- och fritidsnämnden besluta  

1. godkänna lokalrevision 2023 för kultur- och fritidsnämnden 
 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
Kultur- och fritidsförvaltningen har enligt beslutade riktlinjer för lokalförsörjning i 
Varbergs kommun tagit fram en lokalrevision för 2023. Lokalrevisionen beskriver 
nuläge och innehåller verksamhetsbeskrivning och uppdrag, lokaler och dess 
ändamålsenlighet, utvecklingsbehov, fokusområden och utbyggnadsplan. Framtida 
investeringsbehov finns i tabellform för behov kopplat till de olika områden i 
kommunens utbyggnadsplan samt identifierade reinvesteringsbehov.  
Där finns även en omvärldsanalys med rubriker som aktuellt i verksamheten, 
lagkrav och andra statliga beslut, trender, möjligheter och utmaningar. 
Denna omvärldsbevakning är en viktig del av lokalrevisionen.  
Nämndens lokalrevision kommer efter beslut att tillsammans med förskole- 
och grundskolenämnden, utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden, 
socialnämnden och servicenämndens lokalrevisioner ligga till grund för 
kommunens lokalförsörjningsplan. 
 
Beslutsunderlag 

1. Beslutsförslag Lokalrevision 2023 daterad 2023-10-25 
2. Lokalrevision 2023 för kultur- och fritidsnämnden 

 
Övervägande 
Förvaltningen har med grund i nämndens lokalförsörjningsbehov, 
investeringsplan, planarbete med prioriterade utbyggnadsområden, 
föreningsbehov och utveckling/reinvesteringsbehov sammanställt en 
lokalrevision för 2023.  
För att bättre beskriva de behov som föreligger för att fortsatt kunna 
erbjuda mer tillgängliga, flexibla och attraktiva lokaler och anläggningar 
har fritidsavdelningen påbörjat arbetet med att ta fram en 
kapacitetsutredning för idrottslokaler och anläggningar. Resultatet från 
utredningen kan arbetas in i kommande lokalrevisioner.  
 
För att starta investeringsprojekt enligt fastighetsinvesteringsprocessen ska 
behovet vara upptaget i nämndens lokalrevision.  
Kommunen och nämndens lokaler ska vara kostnadseffektiva och ha en hög 
nyttjandegrad. För att klara det behövs ett gemensamt förhållningssätt för 
ökad samverkan med andra nämnder, detta kan ge ökat nyttjande och 
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utrymme för mer verksamhet i befintliga och framtida lokaler och 
anläggningar.  
 

Jämlikhetsbedömning  
Inom framför allt fritidsavdelningens lokaler och anläggningar märks ur ett 
jämlikhetsperspektiv att många idrottsanläggningar är gamla och utformade utifrån 
traditionellt idrottande vilket kan försvåra erbjudandet till nya sporter och utövare. 
Inför varje ny- och ombyggnation görs jämlikhetsanalyser för att säkerställa att 
framtida idrottsanläggningar blir mer jämlika. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Kommunstyrelsen  
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 § 70 Dnr KFN 2023/0167 
 
 

Samrådsyttrande över förslag till detaljplan för 
Träslövsläge 2:33 
Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kultur- och fritidsnämnden besluta 

1. att tillstyrka förslaget till detaljplan för Träslövsläge 2:33. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
Planområdet ligger cirka 6 kilometer söder om Varbergs centrum i 
anslutning till Vårdkasvägen i Träslövsläge, och omfattar en yta om ungefär 
3300 m2. Planområdet är kuperat och sluttar från sydväst till nordöst. 
Området gränsar i väst och öst till befintlig bebyggelse och i norr till ett 
område med tätbevuxen terräng. Inom fastigheten Träslövsläge 2:33 finns 
idag en verksamhetsbyggnad där tidigare verksamhet är nerlagd. 
 
Planförslaget syftar till att utreda förutsättningarna för att uppföra cirka 12 
bostäder i form av radhus. Eftersom området är kuperat utgår 
planförslagets utformning av huskropparna från de två platåer som formar 
planområdet. 
 
Beslutsunderlag 

1. Beslutsförslag 16 oktober 2023 
2. Remiss – samråd gällande detaljplan för Träslövsläge 2:33 
3. Planbeskrivning: Detaljplan för Träslövsläge 2:33. Samrådshandling 

2023-09-07.  Träslövsläge, Varbergs kommun (SBK 2018-971) 
 
Övervägande 
Föreslagen detaljplan påverkar inte kultur- och fritidsnämndens 
ansvarsområden, det finns inte heller från kulturhistorisk synvinkel något 
att invända mot planförslaget. Ärendet överlämnas därför utan några 
synpunkter. 
 

Jämlikhetsbedömning 
Ingen jämlikhetsbedömning anses nödvändig för det här ärendet. 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Samverkan 

FSG 
 
Protokollsutdrag 
Byggnadsnämnden 
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 § 71 Dnr KFN 2023/0175 
 
 

Yttrande gällande Karl-Gustavs idrottshall 
Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kultur- och fritidsnämnden att besluta  

1. att föreslå kommunstyrelsen att inte överta ägandeskapet av Karl-
Gustavs idrottshall. 

 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
1988-10-18 beslutade kommunfullmäktige om byggnation av en idrottshall 
i anslutning till skolbyggnaden i Karl-Gustavs samhälle. Denna idrottshall 
skulle byggas i Karl Gustavs BK:s regi och kommunfullmäktige beslutade 
samtidigt att bevilja Karl Gustav BK ett räntefritt lån om 3, 2 miljoner 
kronor.  Dialog mellan fritidskontoret och Karl-Gustavs BK ledde fram till 
ett driftsavtal för idrottshallen, driftsavtalet kopplades till ett arrendeavtal 
som reglerar arrendet av kommunens mark på vilken hallen placerats. 
Idrottshallen nyttjades av skolan under dagtid och av föreningslivet under 
kvällar och helger. 
 
2013- 04-13 beslutade kommunfullmäktige att lägga ner Karl-Gustavs skola 
från och med 2013- 07-01. Detta beslut innebar att hyresintäkterna från 
skolans nyttjande minskade och ett avtal tecknas mellan kultur- och 
fritidsnämnden och Karl-Gustavs BK. Avtalet innebär ett bidrag, om totalt 
150 000 kr, som kompensation till föreningen.  
 
Föreningen kontaktade kultur- och fritidsförvaltningen i april 2023 och 
meddelade att de senaste årens ökade driftkostnader nu hade nått en nivå 
som innebär att föreningen inte längre klarar att sköta driften av hallen. 
Därefter har driftsavtalet sagts upp av föreningen och föreningen avser att 
överlåta idrottshallen från och med 2024-11-01. 
 
 
 
Beslutsunderlag 

1. Beslutsförslag 2023-10-09 
2. Sammanträdesprotokoll Kommunfullmäktige 1988-10-18 Dnr 

87/449 
3. Sammanträdesprotokoll Kommunfullmäktige 2013-09-17 Dnr 

KS2013/0355  
4. Driftsavtal Kultur- och fritidsnämnden och Karl Gustavs BK 
5. Uppsägning av driftsavtal 
6. Remiss från MEX 

 
Övervägande 
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Karl–Gustavs idrottshall har sedan skolan lades ner i Karl-Gustav inte 
använts för skolidrott. Kultur- och fritidsförvaltningen har fört dialog med 
föreningen gällande på vilket sätt nyttjandegraden av hallen skulle kunna 
ökas då nyttjandegraden är låg. 
 
Under 2023 har hallen bokats av Karl-Gustavs gymnastikförening, SPF 
Kungsäter, Kungsäters idrottsförening, Derome- Åsklosters 
fotbollsförening, 
Veddige innebandyförening. Kungsäter som ligger nio kilometer från Karl 
Gustav har gymnastiksal för skolidrott och föreningsverksamhet 
 
Nedan redovisas nyttjandegraden på årsbasis för både idrottshallen i Karl 
Gustav samt gymnastiksalen i Kungsäter 2020–2023. 
 

Nyttjandegrad % Karl-Gustavs  
idrottshall 

 Kungsäters 
gymnastiksal 

2020 6% 7% 

2021 7% 4% 

2022 6% 7% 

2023 7% 6% 

 

Jämlikhetsbedömning 
Om idrottshallen i Karl Gustav avvecklas påverkar det de boende i området, 
de boende mister idrottsyta i området. Nuvarande målgrupp är 
föreningsaktiva. Bedömningen är att det finns ledig kapacitet på annan 
idrottyta inom ett rimligt avstånd. 

 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Kommunstyrelsen, Mark och 

exploatering  
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 § 72 Dnr KFN 2023/0155 
 
 

Yttrande över Policy för upphandling och inköp 
Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kultur- och fritidsnämnden besluta  

1. tillstyrka Policy för upphandling och inköp för Varbergs 
kommunkoncern 

 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har den 18 augusti 2023 (§ 286) beslutat 
att skicka ut Policy för upphandling och inköp på remiss till samtliga 
nämnder och bolag i Varbergs kommun.    
 
Upphandling och inköpsarbete har stor påverkan på kommunens och 
bolagens kostnader och den service som kan erbjudas. Det påverkar 
därmed förutsättningarna för kommunen och bolagen att nå vision och mål.  
Policyn pekar ut kommunfullmäktiges viljeinriktning och förtydligar att 
inköpsarbetet ska ge ekonomiskt effektiva affärer, med balanserad 
riskexponering som ger rätt kvalitet till bästa möjliga pris och som är till 
nytta för invånarna i enlighet med Varbergs kommuns och bolagens vision 
och mål. 
 
Föreslagen policy ersätter den nuvarande upphandlingspolicyn, beslutad av 
kommunfullmäktige 14 december 2010, § 151. Policyn anger en 
viljeinriktning att utveckla upphandling och inköp inom kommunen 
gällande målsättning och strategi. Policyn tydliggör ansvar för nämnder och 
bolag samt säkerhetsställer att inköp genomförs i enlighet med gällande 
lagstiftning. 
 
Nuvarande riktlinjer för upphandling ska också ses över för att vara i linje 
med ny policy. Kommunstyrelsen beslutar om nya riktlinjer i särskild 
ordning. 
 
 
Beslutsunderlag 
1. Beslutsförslag 23-10-05 
2. Rapport 
3. Utredning 
4. Tidigare beslut  
5. Upphandlingspolicy som gäller idag 
 
 
Övervägande 
I kommunstyrelsens övervägande framgår att den nya policyn ska medföra 
att ytterligare öka fokusen på upphandling. Upphandling beskrivs som ett 
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strategiskt verktyg som behöver hitta innovativa lösningar samt följa de 
EU-rättsliga principerna.  
Vissa förtydliganden görs där leverantörerna ska följa uppförandekoden, 
idéburen sektor ska ha möjlighet att svara på upphandlingar, 
totalkostnadsperspektivet lyfts fram utifrån kvalitet samt ökat fokus på 
hållbara upphandlingar och behovet av uppföljning. 
 
Kultur- och fritidsnämnden anser den nya policyn kan medverka till att  
Stärka arbetet med upphandling och inköp, tillägg om uppförandekod för 
leverantörer och möjligheten för den idéburna sektorn att vara med och  
lägga anbud i samband med upphandling ses som bra tillägg.   
 
Jämlikhetbedömning  
Inga konsekvenser.  
 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Kommunstyrelsen  

 
 
 

 
 
  



Varbergs kommun Sammanträdesprotokoll  
Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott 2023-11-16 13 
   

 
  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

 

 
 § 73 Dnr KFN 2023/0164 
 
 

Tidplan för sammanträden avseende kultur- och 
fritidsnämnden och arbetsutskott 
Beslut 
Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott beslutar att föreslå följande tider  
för kultur- och fritidsnämnden 2024:  
13/2 kl 13.00, 25/3 kl 13.00, 27/5 kl 13.00, 17/6 kl 13.00, 27/8 kl  
13.00, 1/10 kl 13.00, 11/11 kl 13.00, 09/12 kl 13.00. 
 
Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott beslutar att föreslå följande tider  
för kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott 2024:  
30/1 kl 10.00, 12/3 kl 09.00, 16/5 kl 09.00, 30/5 kl 09.00, 13/8  
kl 09.00, 17/9 kl 09.00, 22/10 kl 09.00, 26/11 kl 09.00.  
 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Beskrivning av ärendet 
Kultur- och fritidsnämnden fastställer tider för kultur- och fritidsnämnden 
samt dess arbetsutskott.   
 
Arbetsutskottet kan ändra egna sammanträdestider om så behövs och anses 
vara nödvändigt efter att det första mötet är har ägt rum. Aktuellt ärende 
avser beredning av mötestider för 2024.  
 
Beslutsunderlag 
 
 
Övervägande 
 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Click here to enter text. 
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 § 74 Dnr KFN 2022/0094 
 
 

Reinvestering av konstgräsplaner Varbergs 
kommun 
Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kultur- och fritidsnämnden besluta 

1. att ge Kultur- och fritidsförvaltningen i uppdrag fortsätta 
reinvestering av kommunens konstgräsplaner på Ankarvallen IP, 
Påskbergsvallen och Övrevi IP, med beslutade medel i kommunens 
investeringsplan. 

 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
 

Beskrivning av ärendet 
Varbergs kommun finns fyra konstgräsplaner som byggts under perioden 
2009 – 2016. Konstgräsplanerna har besiktigats 2019 och 2022, under 
2023 genomfördes ytterligare en översyn. Den senaste översyn visar något 
försämrat resultat vid en av konstgräsplanerna i de två övriga påvisas 
samma resultat som tidigare besiktning daterad 2022-05-16 Bilaga 1. 
Besiktningen 2022 visade att planerna var i stort behov av utbyte av 
konstgrässystem, bedömningen var att byte skulle behöva ske inom 0 – 2 
år. Detta innebär att en reinvestering ses nödvändig för att fortsatt kunna 
erbjuda konstgräsplaner med godtagbara förutsättningar för 
fotbollsverksamhet i föreningsregi och för skolidrott. 
  
Vid kultur- och fritidsnämndens sammanträde 22-09-01 beslutades att  
starta reinvestering för konstgräsplan vid Veddige IP och ta fram 
miljökonsekvensanalys vid Övrevi IP.  
I den av fullmäktige beslutade investeringsplanen finns 11 800 tkr för 
reinvestering av konstgräsplaner i Varberg.  
En upphandlingsprocess har gjorts tillsammans med SKR:s ADDA då redan 
framtagna ramavtal för ändamålet kunnat användas. Vid upphandling för 
åtgärder på konstgräsplan i Veddige med de miljöåtgärder som krävs, visar 
kostnadsnivån att en fortsatt reinvestering av ytterligare planer ryms inom 
den beslutade investeringsramen. 
 
 
Beslutsunderlag 
Bilaga 1: Beslutsförslag 3 oktober 2023                                                                                               
Bilaga 2: KFN Protokoll 220901 
Bilaga 3: Förstudierapport för reinvestering av konstgräsplaner Varbergs 
kommun 
Bilaga 4: Besiktning konstgräsplaner Varbergs kommun, 2022-05-16 
Bilaga 5: Statistik Nyttjande Konstgräsplaner 
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Övervägande 
I nämndens tidigare investeringsplaner och utblick har behov av 
reinvestering på kommunens konstgräsplaner beskrivits. För att fortsatt 
kunna erbjuda kommunala konstgräsplaner föreslås en uppgradering av de 
tre övriga planerna på samma sätt som görs för Veddige IP. 
 
För att optimalt kunna nyttja de tilldelade investeringsmedel, som avsatts 
för reinvestering av konstgräsplaner, föreslår förvaltningen att ett 
gemensamt förfrågningsunderlag tas fram. I de fall de tilldelade 
investeringsmedel inte räcker till alla tre planerna kommer en prioritering 
behöva göras. 
 
Med grund i bilagd förstudie, vilken förstärks av EU:s beslut om förbud mot 
försäljning av mikroplaster, kommer väl genomarbetade miljöåtgärder vara 
nödvändigt vid framtida reinvesteringar i konstgräs. De i ärendet beskrivna 
konstgräsplanerna har olika förutsättningar ur ett miljöperspektiv, detta 
medför att lösningar för lämpliga åtgärder kan skilja sig mellan planerna. 
Åtgärder för respektive plan arbetas fram i separata åtgärdsplaner i de fall 
respektive anläggning beslutas ingå i reinvesteringsprocess. Den 25 
september 2023 beslutade EU om ett granulatförbud. Granulat används 
idag som fyllning i konstgräsplaner. Konkret innebär EU beslutet att det 
finns en omställningstid på åtta år, från och med 15 oktober 2031 kommer 
granulat inte få säljas längre. Beslutet är ett besked till idrotten och dess 
leverantörer att aktivt jobba för att utveckla bättre alternativ. Befintliga 
konstgräsplaner ska dock inte hämmas under perioden.  
De reinvesteringar som nu görs på några av kommunens planer kommer 
begränsa avdriften av mikroplaster genom de miljöåtgärder som samtidigt 
görs. 
 
I syfte att stärka Varbergs kommuns investeringsprocesser och kunskap 
avseende konstgräs har kultur- och fritidsförvaltningen anslutit sig till 
kommunernas nationella konstgräsnätverk, beställargruppen konstgräs 
(BEKOGR), tidigare SKR:s beställargrupp för konstgräs. 
Genom medlemskapet i BEKOGR är det möjligt att höja kvaliteten i 
offentlig upphandling genom att gemensamt bygga upp kunskap och att  
samverka kring krav och metoder. Tillsammans kan medverkande 
organisationers samlade köpkraft bidra till att förändra utbud och praxis på  
marknaden för konstgräsplaner. Det finns inga krav på att gemensamma 
upphandlingar ska genomföras. Det handlar framför allt om  
förberedelser inför upphandlingar som genomförs i deltagarnas 
organisationer eller av andra berörda parter. Beställargruppens 
medlemmar består representanter från kommunala fritid och 
miljöförvaltningar, fastighetsbolag, sportanläggningar, fotbollsförbund 
och föreningar. 
 

Jämlikhetsbedömning 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Click here to enter text. 
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 § 75 Dnr KFN 2023/0154 
 
 

Svar på förfrågan från Emma Steinwall (C) 
information om samarbete mellan skola och 
kulturskola  
 
Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kultur- och fritidsnämnden besluta 
 1. godkänna informationen och lägga den till handlingarna.  
 
 
Beskrivning av ärendet 
Emma Steinwall (Centerpartiet) efterfrågade vid nämndens sammanträde 
den 28 augusti en informationspunkt om samarbetet mellan skolan och 
kulturskolan. Förfrågan gällde omfattning, praktiskt genomförande och 
förvaltningens bedömning av hur det fungerar i dagsläget. Den innefattade 
även eventuella planer, ambitioner och önskemål. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Varbergs kommun Sammanträdesprotokoll  
Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott 2023-11-16 17 
   

 
  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

 

 
 § 76 Dnr  
 
 

Ärende anmält av Linn Silverby (S) 
Linn lyfter fram en inkommen fråga från en förening (Veddige Volleyboll)  
som avser renoveringen av simhallen  och möjligheten för föreningen att 
vara delaktig via dialog inför den kommande renoveringen.  
 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag:  
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 § 77 Dnr  
 
 

Ärende anmält av Karl-Johan Wiktorp (L) 
Karl-Johan lyfter frågan om föreningsmässan och hans upplevelse kring 
arrangemanget. 
 
¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag:  
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